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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav vsem skupaj. Danes je bila zadnja redna seja 
vlade v letu 2007. Glede na to, da zaključujemo leto, se je vlada seznanila tudi s predvidenimi končnimi 
računi, ko gre za proračunsko porabo in posebno pozornost namenila tudi ukrepom, ki jih namerava 
predlagati v naslednjem letu, zato da pomaga ohraniti življenjski standard tistim kategorijam ljudi v 
Sloveniji, ki so jih še posebej prizadele zadnje podražitve prehrambenih artiklov. Na osnovi informacij, ki 
jih je posredovalo ministrstvo za finance, lahko rečemo, da bo Slovenija leto 2007 prvič v svoji 
zgodovini zaključila brez proračunskega primanjkljaja, s proračunskim presežkom predvidoma v višini 
blizu 30 milijonov evrov. Presežek je posledica nekaterih varčevalnih ukrepov, manjše porabe v 
nekaterih ministrstvih in seveda večje gospodarske rasti, ki je povečala tudi prihodke v proračun. Zdaj 
lahko že dokončno rečemo, da bo Slovenija leto 2007 zaključila s proračunskim presežkom in to kljub 
temu, da smo imeli v letu, ki počasi mineva tudi nepredvidene izdatke. Imeli smo naravno katastrofo 
oziroma ujmo, ko je bila škoda velika, kjer smo za saniranje prvih posledic namenili znatna sredstva 
oziroma praktično celotno proračunsko rezervo. Veliko stroškov je bilo vezanih tudi na priprave na 
predsedovanje oziroma vodenje Evropske unije v naslednjem letu. Po delnih podatkih, s katerimi 
razpolagamo, lahko tudi rečemo, da bo tudi pokojninska blagajna zaključila leto 2007 brez izgub. Da bo 
imela zdravstvena blagajna presežek v višini več deset milijonov evrov, in da bodo - zelo verjetno - tudi 
občinske blagajne beležile določen presežek. Torej, leto 2007 bo Slovenija zaključila s fiskalno politiko, 
ki bo prvič v zgodovini te države pozitivna, s presežki, kar odgovarja tudi na tiste očitke, ki smo jih slišali 
zelo pogosto v zadnjem času, češ da je pretirana poraba kriva za nekatere podražitve oziroma dvig 
cen. 
 
Vlada je danes sprejela tudi predlog zakona o varstvenem dodatku. S tem zakonom se bo v začetku 
naslednjega leta pomagalo približno 50.000 upokojencem, ki bi lahko bili socialno ogroženi. Zakon je 
predlagan po nujnem postopku, tako da se predvideva, da bi njegovi učinki nastopili že februarja. 
Podrobneje bo samo vsebino zakona razložila ministrica za delo, družino in socialne zadeve. Gre za 
ukrep, ki je neposreden odgovor na dejstvo, da so podražitve prehrambenih artiklov še posebej 
prizadele tisti del upokojencev, ki prejemajo nizke pokojnine. 
 
Vlada je danes obravnavala tudi gradivo ministrstva za finance, povezano s to temo in sprejela sklep, 
naj ministrstvo za finance do prve redne seje v naslednjem letu pripravi predlog sprememb zakona o 
dohodnini, s katerim se bo uvedla posebna splošna olajšava za zavezance z nizkimi dohodki. Gre 
predvsem za pomoč tistim kategorijam zaposlenih, ki prejemajo zajamčeno oziroma minimalno plačo in 
spadajo v najnižji del dohodninske lestvice.  
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V primeru, da se bodo neugodna inflacijska gibanja nadaljevala tudi v prvih mesecih prihodnjega leta, 
bo vlada sprejela še nekatere ukrepe, o katerih smo razpravljali, vendar pa so na zalogi in bomo 
počakali na konkretne podatke.  
 
NOVINARKA (KANAL A): Kako komentirate včerajšnjo izjavo nekdanjega predsednika Kučana, da ste 
želeli z zadnjim govorom predsedniku Türku postaviti prioritete pri njegovem delu, kar je nekdanji 
predsednik Kučan označil kot nedopustno vmešavanje izvršilne oblasti v funkcijo predsednika države? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ne komentiram. 
 
NOVINARKA: V Sobotni prilogi je bil intervju Boška Šrota. V sporočilu za javnost ste danes napisali, da 
je polno polresnic, zavajanj. Ali ste lahko bolj konkretni, če lahko to komentirate?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Mislim, da je v sporočilu vse povedano. Ni možno imeti zadnje 
besede v pogovoru z nekom, ki je lastnik večine medijev v Sloveniji.  
 
ALEKSANDRA SAKSIDA (TV SLOVENIJA): Mogoče še en komentar na obletnico evra, zdaj bo kmalu 
eno leto od kar smo dobili evro in tudi eno leto, od kar velja nova davčna zakonodaja. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Rezultati o katerih sem govoril prej. Dejstvo, da bo Slovenija 
končala leto 2007 - prvič v svoji zgodovini - s proračunskim presežkom in s stabilnimi javnimi financami 
je v veliki meri  tudi posledica reforme davčne zakonodaje oziroma davčnega sistema. To je eden od 
ključnih reformnih ukrepov, ki je bil izveden v tem mandatu in je uspel. Velik dosežek v letu 2007 je bila 
tudi uvedba evra. Ne samo v tehničnem smislu, tudi dejanski učinki uvedbe evra so pozitivni. Dejstvo 
je, da je uvedba evra nekoliko prispevala k rasti inflacije v letošnjem letu, vendar verjetno manj kot je 
bilo povprečje ob uvedbi evra v ostalih državah Evropske monetarne unije. Ko se pogovarjam z 
gospodarstveniki, slišim zgolj pozitivne ocene. Dejstvo, da je Slovenija uvedla evro, gre za 
poenostavljeno poslovanje. Tudi, ko se pogovarjam s svojimi kolegi iz drugih držav, ki so članice evro 
območja, Slovenija beleži predvsem pohvale, ker ji je uspel ta korak in ker ji je uspelo izpolniti kriterije. 
Kot veste je bilo več kandidatk, uspelo je samo Sloveniji. S 1. januarjem naslednjega leta se nam bosta 
pridružili še Ciper in Malta. Vsi ostali, ki so šli v čakalnico za evro skupaj z nami, pa so imeli bistveno 
večje težave. Ko gre za evro je potrebno dodati še to, da beležimo v letu 2007 dve obdobji. Prvo 
obdobje zaznamuje prvo polovico tega leta, ko je veljalo še dvojno označevanje cen. Drugo obdobje je 
po končanem obdobja dvojnega označevanja cen, ko so se nekatere cene – tudi zato, ker ni bilo te 
neposredne kontrole, še posebej, ko je šlo za izdelke nižjih cenovnih razredov, ali ko je šlo za 
zaokroževanje cen – povišale. Zelo malo je bilo zaokroževanja cen navzdol po koncu dvojnega 
označevanja cen, Ti učinki na rast inflacije še niso popolnoma izračunani. Podatek, ki se navaja, da je 
uvedba evra prispevala k inflaciji v Sloveniji za 0,3 odstotne točke, je podatek iz aprila letošnjega leta. 
Takrat je bil ta podatek izračunan. Ni pa še izračunov za čas, ko smo končali z dvojnim označevanjem 
cen. Ampak, splošna bilanca je pozitivna. Če bi vprašali prebivalstvo, ki evro zdaj uporablja kot edino 
plačilno valuto v Sloveniji, bi lahko dobili pozitivne odgovore. Za razliko od nekaterih drugih držav, na 
primer Italije, kjer so bili tudi nekateri uradni predlogi, potem ko so naleteli na določene težave, da bi 
nazaj uvedli staro valuto. V Sloveniji takšnih predlogov ni bilo. Ne formalnih, ne neformalnih.  
 
ROK PRAPROTNIK (DNEVNIK): Ped približno enim letom, malo več, ste novelirali dohodninsko 
zakonodajo. Takrat je vlada dobila številna opozorila, da z novimi dohodninskimi ukrepi omogoča 
predvsem višje zaslužke bogatih, se pravi tistih, ki imajo najvišje prejemke. Tiste, ki imajo pa najnižje, 
pa pušča ob strani. Sedaj ravno to zadevo popravljate, približno eno leto kasneje. Zakaj ste se za to 
odločili šele letos, ne pa že ob prejšnji spremembi dohodninske zakonodaje? Ali ste naredili že kakšen 
izračun oziroma so narejene ocene, za koliko se bodo zmanjšali prihodki proračuna na podlagi tega 
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ukrepa? Kar se tiče presežka v proračunski blagajni, me zanima, kolikšno vlogo tu igra nedavna 
prodaja NKBM? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Veliko stvari je bilo navedenih v teh vprašanjih, tudi stvari, ki 
nimajo neposredne povezave. Prodaja državnega premoženja ni nekaj, kar bi šlo v A bilanco in ne 
vpliva na proračunski primanjkljaj oziroma presežek. Ko gre za zakon o dohodnini, katerega 
spremembo bo ministrstvo za finance predlagalo za prvo redno sejo vlade v naslednjem letu, ne gre za 
uvedbo novih stopenj ali za spremembo davčnih stopenj. Gre zgolj za ukrep, ki bo s posebno olajšavo, 
pomagal kategorijam, ki so posebej prizadete ob zadnjih podražitvah hrane. Ne gre za spremembo 
koncepta. Reforma zakona o dohodnini, ki je bila izvedena, daje pozitivne učinke. Torej, ta sprememba, 
ki bo predlagana, nima zveze z osnovami na katere je bila ta reforma postavljena.  
 
ROK PRAPROTNIK (DNEVNIK): Izračun že imate, koliko se bodo zmanjšali prihodki proračuna? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Vlada je ob tem, ko je sprejela ta sklep, da naj ministrstvo za 
finance pripravi ta zakon, sprejela tudi drugi sklep, v katerem pravi, da ministrstvo za finance pripravi 
predloge sprememb proračuna za prihodnje leto, s katerim bo zagotovilo, da bo ta sprememba 
proračunsko nevtralna. Se pravi, da to ne bo povečalo javne porabe v Sloveniji. 
 
ALEKSANDRA SAKSIDA (TV SLOVENIJA): Samo še dodatno o inflaciji – zanima me, kdaj 
pričakujete, da se bo umirila in kaj jo bo še poganjalo v naslednjih mesecih? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, če imajo prav tisti, ki pravijo, da je proračunski 
primanjkljaj v letošnjem letu osnovni vzrok za inflacijo v Sloveniji, potem bi morala le-ta takoj pasti. 
Bojim se, da to ni res. Slovenija bo leto 2007 zaključila s proračunskim  presežkom. Kljub temu se 
soočamo s problemom inflacije. Ne, seveda edini, inflacija je v tem trenutku ključen makro-ekonomski 
problem celotne Evropske unije. Ko bodo odpravljeni ključni vzroki za ta problem, to so: visoke cene 
nafte, prehrambenih surovin na svetovnih trgih, potem bo tudi lažje odgovoriti na to vprašanje. Na to pa 
Slovenija neposredno nima vpliva. So nekatere pozitivne napovedi za sredino prihodnjega leta, vendar 
je marsikaj odvisno od tega, kako se bodo stvari gibale na sploh. Ko gre za ceno nafte, je bilo 
pričakovati, da bo po uspešni konferenci v Annapolisu, kjer se je sprejel načrt za rešitev bližnjevzhodne 
krize oziroma za začetek reševanja te krize, da bo to pozitivno vplivalo na cene nafte na svetovnih trgih. 
Žal, se to ni povsem udejanjilo. Verjetno se čaka, ali bo ta načrt dejansko doživel svojo realizacijo 
oziroma ali se bo začel uresničevati. Še več takšnih stvari je, ki so, lahko bi rekli popolnoma izven 
dosega možnega vplivanja slovenske vlade in Slovenije kot celote. 
 
  

 


